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Dato: 5/10-19 

 
Til stede: Julie Koed Aasted, Marte Askland, Anne Bak Olesen, Cecilie Hvid Arensbach og Christine 
Mose Iversen. 
Afbud: Gitte D. Christensen 
Dagsorden: 

• Gennemgang af weekendlejren i DcH Brædstrup 2019: 
o Cecilie og Julie deltog på lejren som udvalgets repræsentanter. 
o Der deltog 10 deltagere i alderen 10-15 år fordelt på: 

▪ 3 på rally 
▪ 3 på øvet agility 
▪ 4 på begynder agility 

o En underviser på rally, to på agility begynder og en på agility øvet. Undervisningen 
blev tilrettelagt efter deltageres niveau samt deres ønsker. 

o Første aften blev de unge sat til at skære oksehjerter og oksestruber til godbidder. 
o Legetøjs-workshop og quiz om hunderacer lørdag aften, samt samarbejdsøvelser 

(binde knude på langt reb, æggestafet). 
o Sluttede af med en lille konkurrence internt på holdene, hvor de andre hold stod og 

så på og heppede imens. 
o Hemmelig gæst: narkohundefører som kom ud og fortalte og demonstrerede. 
o Der blev lavet en tur ind til Brædstrup by for de unge, mens Cecilie og Julie passede 

hundene hjemme i lejren. 
o Folk tilhørende klubben kom af flere omgange og lavede mad i løbet af weekenden. 

• Evaluering af weekendlejren i DcH Brædstrup 2019: 
o Hvad fungerede godt: 

▪ Generelt fungerede lejren bedre end i 2018 
▪ Det var godt, at de lavede det samme (agility eller rally hele weekenden), og 

at de havde de samme undervisere. 
▪ Det var gode og engagerede undervisere, der var gode til at møde de unge, 

hvor de var. 
▪ Maden var god og værdsat af de unge. 
▪ De unge var glade for, at de havde tid til at hygge sig om aftenen (der var 

undervisningsfri om aftenen). 
▪ Turen ned i byen var de unge glade for. 
▪ Det var godt, at der var tid til feedback i forbindelse med træningen. 
▪ Det var godt med små hold. 
▪ Den hemmelige gæst var god. 
▪ At slutte af med en konkurrence var godt og gav inspiration til de andre del-

tagere. 
▪ Quiz og legetøjs-workshop faldt i god jord. 

o Hvad fungerede mindre godt: 
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▪ De unge vil gerne have mere klare retningslinjer, for hvordan og hvornår 
hundene bliver bundet af. Vi er enige. Der skal være en tvungen pause for 
hundene i løbet af dagen. Vi skal være bedre til at forklare, hvorfor reglerne 
er, som de er. Nogle af de unge mente, at hundene var for meget alene. Re-
præsentanterne fra udvalget havde den modsatte opfattelse; at hundene 
kunne have haft brug for mere ro. 

▪ Ønske om mere teori, fx om hundens oprindelse, raceegenskaber og basal 
adfærd (inkl. hilsebehov). 

▪ Ønske om en bedre tidsplan. Man kan fx lægge det over til Brædstrup, at la-
ve en tidsplan, som så skal godkendes af udvalget. 

▪ Ønske om lydighedshold næste år. 
▪ Ønske om en længere lejr. 
▪ Ønske om en anden weekend, da nogle lige er startet på efterskole i denne 

weekend. 
▪ De unge havde selv bestemt, hvor deres telt skulle stå, dette skabte lidt 

problemer, da nogle hunde kom for tæt på hinanden og ikke fik respekteret 
deres behov for personlige grænser. 

▪ Næste år skal implementeres, at tilmelding først er gældende ved betaling. 
Så vil vi hellere betale tilbage, i tilfældet at lejren bliver aflyst. 

• Forslag til udvikling/forbedring af lejr-konceptet: 
o Tilbud om lydighedshold. 
o Indhente instruktører gennem de respektive udvalg for at aflaste Brædstrups ar-

bejdsopgaver. 
o Flytte lejren, fx til første weekend i sommerferien, så vi også har mulighed for at 

forlænge lejren med en dag til at starte med. 
o Lave bestemte teltpladser på pladsen, så der bliver en bestemt afstand mellem tel-

tene og dermed også mellem hundene. 

• Salg af udvalgstøj: 
o Vi vil gerne have mulighed for at sælge vores t-shirt til interesserede. 
o Vi har endnu ikke modtaget faktura, fra sidst vi bestilte t-shirts, hvilket gør det 

svært at fastsætte en fast pris. 
o Prisen ligger dog på 100-150 ekskl. fragt. 
o Der kan evt. blive mulighed for at sælge billigere til ungdomshold, da det giver os 

reklame. 

• Budget for 2019 samt planlagt budget for 2020: 
o Drift: 

▪ I år har vi 10.500 kr at bruge. Vi har p.t. brugt godt 3.500 kr. 
o Uddannelse og aktiviteter: 

▪ I år har vi 19.700 kr at bruge. Vi har p.t. brugt godt 6.000 kr. De 10.000 kr er 
låst til efteruddannelse i klubberne, som uddannelsesudvalget hjælper os 
med. 
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▪ Der er stadig 2000 kr til dagsaktiviteter i klubberne, som kan bruges til mad 
m.m., hvis klubberne er interesserede i at holde et dagsarrangement. Der er 
dog ikke blevet søgt om dette i år, og vi skal derfor blive bedre til at rekla-
mere for dette næste år. 

o Lejr-budget: 
▪ Dette er ikke færdiggjort for 2019 endnu, da vi stadig mangler enkelte faktu-

raer. 
o Generelt har vi til d.d. brugt 20.000 kr mindre end budgetteret i år. 
o Planlagte udgifter for resten af 2019 inkluderer: 

▪ Udgifter til afholdelse af udvalgsmøde d.d. 
▪ Reklame om hvilke klubber der har ungdomshold. 
▪ Reklame om næste års lejr. 
▪ Reklame for ungdomshundetræning generelt, evt. sammen med konkurren-

cer. 
o Budget for 2020: 

▪ Drift: Der budgetteres med 450 kr mindre i 2020 sammenlignet med 2019. 
▪ Uddannelse og aktiviteter: Der budgetteres med 4.500 kr mindre i 2020 

sammenlignet med 2019. Ændringen skyldes, at posten til efteruddannelse i 
klubberne sættes ned grundet manglende efterspørgsel. 

▪ Lejr-budget: Dette passes ind med, at vi fremadrettet satser på at afholde én 
årlig forlænget weekend-lejr. 

o Budgettet for 2020 er godkendt af alle tilstedeværende på mødet. 

• Eventuelt: 
o Ungdomsopvisning til DM 2020: 

▪ DcH Thyholm har på nuværende tidspunkt et ungdomshold. Hvis holdet sta-
dig eksisterer næste år, ønskes en opvisning til næste års DM i DcH Sydthy. 

o Oversigt over ungdomshold i Danmark: 
▪ Vi skal have lavet en oversigt, over hvilke hold der har ungdomshold. 
▪ Vi indhenter en liste med mailadresser på alle lokalforeninger. 
▪ Der sendes en mail rundt til lokalforeningerne, med spørgsmål om hvorvidt 

de har ungdomshold i 2020 eller ønsker at oprette et. 
▪ Der ringes rundt til de lokalforeninger, vi ikke får svar fra pr mail. 

o Ændringer til årbogen: 
▪ Udvalgets arbejdsopgaver har i vores optik ændret sig, i forhold til hvad der 

står i årbogen. Der er derfor blevet udarbejdet et forslag til ændring i årbo-
gen, som ønskes godkendt på Landsmødet. 

o Ungdommen i DcH konkurrencer: 
▪ Udvalget har fået en idé om at prøve at lave en uformel konkurrence til en 

officiel konkurrence i DcH. 
▪ Forslag til udformning (skal forhandles med rallyudvalg, den respektive klub 

og den respektive dommer): 
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• Som start afprøves konceptet i rally. 

• Unge deltager med hund på begynderbane. 

• Hunde, der deltager i den officielle konkurrence, kan deltage gratis i 
uofficiel ungdomskonkurrence. 

• Hunde, der ikke deltager i den officielle konkurrence, kan deltage i 
den uofficielle ungdomskonkurrence ved et gebyr på 50 kr. 

• Aldersgrænse: 10-18 

• Udvalget sponsorerer præmier. 

• Deltagelse i konkurrencen er ikke gældende for senere konkurrencer, 
og man kan ikke avancere fra konkurrence til konkurrence. 

• Tilmelding skal være via Ungdomsudvalget. 

• Det aftales med hovedbestyrelsen, hvordan den unge delta-
ger/hunden skal have tilknytning til DcH. 

▪ Julie kontakter Rallyudvalget og hovedbestyrelsen. 
o Vandrepokal for yngste deltager ved DM: 

▪ Det blev drøftet, om der kan etableres en vandrepokal til DM for yngste del-
tager. 

▪ Der bør sættes en aldersgrænse, således at vi er sikre på, at den bliver givet 
til et ungt menneske. 

▪ Det bør undersøges, om alderen på deltagere ved DM er oplyst noget sted 
eller nemt kan indhentes. Julie kontakter Jan. 

o Udvalgets handlingsplaner for 2019-2020, som blev udarbejdet i foråret 2019, blev 
på mødet gennemgået, således at udvalget har en idé om, hvor langt vi er for at ha-
ve opfyldt vores målsætninger, og hvad der skal arbejdes på. 

 
Med venlig hilsen 
Sekretær 
Christine Mose Iversen 


